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RG.0002.43.2018 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXXIII/2018 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 5 września 2018 r. 

 

W sesji udział wzięło 14 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 14 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16:10. 

 

Ad. 1. 

Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
–  Jan Fels .  

 

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do podejmowania 
uchwał.   

   

Ad. 3. 

Z-ca Wójt Gminy, Pani Katarzyna Sosada wniosła o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały:  

 w sprawie zmiany Statutu Gminy Zbrosławice -  I. 

Do powyższych wniosków nie wniesiono uwag. Wnioski zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższy wniosek:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8.  Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018-2029 – I, 
b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 – II, 
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c) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach – III, 

d) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Miedary – IV, 

e) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 
Boniowice – V, 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na stałe obwody głosowania 
– VI, 

g) utworzenia odrębnych obwodów głosowania – VII, 
h) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XXXXI/450/2018 Rady Gminy 

Zbrosławice z dnia 27 czerwca 2018 r. – VIII, 
i) przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Zbrosławice – IX, 
j) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży  oraz 
zasad usytuowania na terenie Gminy Zbrosławice  miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych – X, 

k) zmiany Statutu Gminy Zbrosławice – XI.  

 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Realizacja postulatów i wniosków radnych. 

13. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

14. Zamknięcie sesji. 

Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (14 głosów „za”).       .  

  

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (14 głosów „za”).    

                                                                

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący:  

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym odbyła 
jedno posiedzenie w dniu 22 sierpnia 2018 r., którego tematem była „Informacja o stanie 
bezpieczeństwa w oparciu o sprawozdanie Komendanta Policji oraz Komendanta Gminnej 
Ochotniczej Straży Pożarnej oraz przedstawiciela Urzędu Gminy odpowiedzialnego za 
zarządzanie kryzysowe za 2017 rok”. Komisja Rewizyjna Rady Gminy Zbrosławice w oparciu 
o informację o stanie bezpieczeństwa uzyskaną od Komendanta Policji, Komendanta oraz 
Prezesa OSP, a także Inspektora odpowiedzialnego za Zarządzanie Kryzysowe wystąpiła  z 
następującymi wnioskami: 

1. Dokonać naprawy lub zakupu agregatu prądotwórczego dla Straży Pożarnej w Zbrosławicach. 
2. Dokonywać  przeglądów  gwarancyjnych oraz niezbędnych pomiarów sprzętu strażackiego celem 
utrzymania go w stałej sprawności z zachowaniem bezpieczeństwa jego użytkowania. 
3. Opracować i wprowadzić instrukcję dotyczącą syren alarmowych, tak aby mieszkańcy gminy w 
oparciu o rodzaj sygnału syreny mogli identyfikować rodzaj zagrożenia.  
4. Dokonać naprawy lub wymiany sterownika pieca CO w budynku Straży Pożarnej w 
Świętoszowicach.  
5. Przywrócić funkcję dotyczącą bezpieczeństwa zbiornika retencyjnego w Ziemięcicach na wypadek 
zagrożenia powodziowego.  
6. Przedstawić Radzie Gminy protokoły z monitoringu stanu wód w rzekach na terenie Gminy za               
2017 rok.  
7. Dokonać usunięcia drzew wrastających w pas jezdni na drodze Ziemięcice-Boniowice. Drzewa 
stanowią duże zagrożenie bezpieczeństwa użytkowników drogi.  
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 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła 2 posiedzenia: 

 27 sierpnia br. tematem była „Gospodarka lokalami mieszkalnymi w Gminie 
Zbrosławice”.   

 5 września br. tematem było „Opiniowanie projektów uchwał”.  

 Pani Teresa Bagsik poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie, którego tematem było 
„Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej”.  

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym 
odbyła jedno posiedzenie wyjazdowe, gdzie udano się na gospodarstwo rolne do Pana 
Patryka Mike do Świętoszowic.  

 

Ad. 7. 

Przewodniczący przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym – informacja 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

  

Ad. 8. 

Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 19 lipca 2018 r. do 5 września 2018 r. – 
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada poinformowała, iż :     

 brała udział w zebraniach wiejskich na terenie Gminy Zbrosławice, 

 brała udział w zgromadzeniu Górnośląsko Zagłębiowskiej Metropolii, 

 brała udział w uroczystościach dożynkowych na terenie Gminy Zbrosławice, 

 brała udział w debacie oświatowej firmy WULKAN, która realizuje projekt unijny do którego 
przyłączyła się Gmina Zbrosławice. W debacie brali udział uczniowie, nauczyciele, rodzice, 
przedsiębiorcy, dyrektorzy szkół, 

 brała udział w Dramataliach. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

 

Ad. 9. 

Sołtys Wieszowy Ireneusz Robakowski poruszył następujące sprawy: 

 poinformował, iż sołectwo Wieszowa jest już po zebraniu wiejskim, na którym został 
podzielony fundusz sołecki na 2019; 

 po wielu staraniach i zabiegach została uporządkowana ulica Bytomska. Droga została 
wyczyszczona oraz zostały zebrane wszystkie nieczystości ziemi, które znajdowały się 
pomiędzy krawężnikiem jezdni a krawężnikiem chodnika. Zostały wyczyszczone studzienki 
deszczowe; 

  poruszył temat regulaminu dostarczania wody  i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Zbrosławice. Do 2002 roku za przyłącze odpowiadał dostawca wody. Obecnie z nowym 
prawem wodnym za przyłącze wodociągowe odpowiada odbiorca wody. Sądy jako granicę 
przyjmują linię nieruchomości. Poprosił o przeanalizowanie regulaminu jeszcze raz i 
częęśścciioowwee  zzmmiiaannyy  zzaappiissóóww;;  

 ww  ssoołłeeccttwwiiee  WWiieesszzoowwaa  zznnaajjdduujjee  ssiięę  bbaarrddzzoo  wwiieellee  oobbccyycchh  lluuddzzii..  OObbeeccnniiee  ww  nniieekkttóórryycchh  ddoommaacchh  

nnaa  tteerreenniiee  WWiieesszzoowwyy  mmiieesszzkkaajjąą  oobbyywwaatteellee  zzaaggrraanniicczznnii,,  kkttóórrzzyy  pprraaccuujjąą  nnaa  tteerreenniiee  zzaakkłłaaddóóww  

pprrzzeemmyyssłłoowwyycchh  nnaa  tteerreenniiee  WWiieesszzoowwyy..  MMiieesszzkkaańńccyy  WWiieesszzoowwyy  pprrzzyymmiieerrzzaajjąą  ssiięę  ddoo  ooddddaawwaanniiaa  

sswwooiicchh  nniieerruucchhoommoośśccii  ii  lluuddzzii  oobbccyycchh  bbęęddzziiee  ccoorraazz  wwiięęcceejj..  ZZaappyyttaałł  cczzyy  wwłłaaśścciicciieell  
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nniieerruucchhoommoośśccii  mmoożżee  wwyynnaajjąąćć  ddoomm,,  cczzyy  mmuussii  pprroowwaaddzziićć  ddzziiaałłaallnnoośśćć  ggoossppooddaarrcczząą,,  cczzyy  mmuussii  

sspprraawwęę  ggddzziieeśś  zzggłłoossiićć,,  cczzyy  mmoożżnnaa  ooggrraanniicczzyyćć  nnaappłłyyww  lluuddzzii  zz  zzaaggrraanniiccyy..    DDooddaaćć  nnaalleeżżyy,,  żżee  

ookkoolliiccaa  jjeesstt  bbaarrddzziieejj  zzaaśśmmiieeccoonnaa  nniiżż  ddoottyycchhcczzaass;;     

 
Ad 10.       

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a)  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018-2029. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/461/2018 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018-2029 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” 
i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

b)   w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/462/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2018 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” 
– stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

c)  w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

     Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/463/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach została 
podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  

d)   w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  położonej  w Gminie Zbrosławice  w  miejscowości    
      Miedary. 
       

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 14 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/464/2018 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  
położonej  w Gminie Zbrosławice  w  miejscowości Miedary została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 

e)  w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  położonej  w Gminie Zbrosławice  w  miejscowości    
     Boniowice. 
 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/465/2018 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej  
położonej  w Gminie Zbrosławice  w  miejscowości Boniowice została podjęta przy 13 głosach „za”, 
0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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f)  zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na stałe obwody głosowania.  

 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/466/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie podziału 
Gminy Zbrosławice na stałe obwody głosowania została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 
0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

g)  w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania.  

 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/467/2018 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów 
głosowania została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

h)  w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XXXXI/450/2018 Rady Gminy 
Zbrosławice z dnia 27 czerwca 2018 r.  

 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/468/2018 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki 
pisarskiej w uchwale nr XXXXI/450/2018 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 27 czerwca 2018 r. 
została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu. 

 

i)  w sprawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Zbrosławice.  

 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/469/2018 w sprawie przyjęcia projektu regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Zbrosławice została podjęta przy 13 
głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. 
 

j) w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży  oraz zasad 
usytuowania na terenie Gminy Zbrosławice  miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.  

 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/470/2018 w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 
sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży  oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Zbrosławice  
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miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

k)  w sprawie zmiany Statutu Gminy Zbrosławice.  

 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXXIII/471/2018 w sprawie zmiany Statutu Gminy Zbrosławice 
została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 16 
do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż w dniu dzisiejszym wpłynął wniosek Radnej 
Krystyny Gracy w sprawie wniosków do projektu budżetu Gminy Zbrosławice na 2019 rok. Następnie 
Przewodniczący odczytał treść wniosku. 

WNIOSKI DO PROJEKTU BUDŻETU GMINY ZBROSŁAWICE NA 2019 Rok” dot. inwestycji w 
Gminie Zbrosławice w miejscowości Miedary.  
Składam następujące wnioski do projektu budżetu Gminy Zbrosławice na 2019 r. dotyczące poprawy 
warunków życia mieszkańców sołectwa Miedary: 
 

1. położenie  nakładki bitumicznej na ulicy 1 Maja biegnącej do leśniczówki i zamontowanie na tym 

    odcinku drogi co najmniej   dwóch   punktów oświetleniowych  (wniosek już był złożony  w latach 

    poprzednich), 

 

2. budowa ulicy Jana  Heweliusza  (nakładka bitumiczna, chodnik,  ścieżka  rowerowa)  - ulicy Jana 

    Heweliusza {wniosek już był złożony w latach poprzednich), 

 

3. budowa chodnika wzdłuż ulicy Kasztanowej w Kopaninie ( wniosek już był złożony w latach 
    poprzednich natomiast w roku 2018 r. był również podjęty uchwałą mieszkańców na zebraniu      
    wiejskim), 
 

4. uporządkowanie i prawidłowe zagospodarowanie (wyrównanie, utwardzenie) terenu na dawnym  

    placu zabaw przy ul. Głównej przed budynkiem świetlicy gminnej w Miedarach, gdzie w 2018 r.  

    zostały zamontowane wnioskowane wcześniej urządzenia do rekreacji („siłownia zewnętrzna”)  

    (wniosek był już złożony w 2017 i 2018 r.), 

 

5 . rozważenie możliwości zarezerwowania środków finansowych na ewentualne podpisanie 

     porozumienia z Powiatem Tarnogórskim dot. współfinansowania budowy chodnika w Miedarach 

     wzdłuż ulicy Głównej na odcinku „szkoła - cmentarz”. Petycja w tej sprawie została skierowana w  

     2015 r. do Starosty Tarnogórskiego oraz do Wójta Gminy Zbrosławice i radnych Gminy 

     Zbrosławice w celu poparcia tej inwestycji (wniosek już był złożony w latach poprzednich), 

 

6. poparcie wniosku w sprawie zarurowania dalszej części rowu przy drodze powiatowej ul. 1 Maja   

    (wiosek do Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach jest złożony i ponawiany od 2010 r.), 

 

7. remont wschodniej ściany budynku szkoły w Miedarach (odrywający się tynk) i rozpatrzenie 

    przebudowy parkingu przy wejściu głównym do szkoły w celu zwiększenia bezpieczeństwa na tym  

    odcinku drogi (wniosek już był złożony w 2017 roku), 

 

8.  urządzenie drogi dojazdowej do boiska sportowego (obecnie wjazd od ul. Dworcowej) (wniosek  

     został już złożony w latach poprzednich), 
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9.  utwardzenie i uregulowanie części drogi prowadzącej do schroniska psów w Miedarach (wniosek  

     już był złożony w latach poprzednich), 

 

10. podjęcie działań zmierzających do zagospodarowania i uporządkowanie terenu i budynku byłego  

     dworca kolejowego, (wniosek i interpelacje były już złożone w latach poprzednich), 

 

 11. uregulowanie stanu prawnego drogi gminnej ulicy Kolejowej, gdyż obecnie brak jest prawnego  

            dojazdu tą ulicą (interpelacja w tej sprawie była złożona już w latach poprzednich). 

 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels poinformował, iż na sesji dnia 27 czerwca br. została złożona 
interpelacja mieszkańca Szałszy, za pośrednictwem Radnego Norberta Michalika, która dotyczy planu 
zagospodarowania przestrzennego Szałszy. Dnia 20.08.2018 r. została złożona odpowiedź na 
interpelację, która jest bardzo obszerna. Dodał, iż odpowiedź została przesłana e-mailem oraz na 
tablety radnych.  

 

Ad. 13. 

Głos zabrał Pan Jureczek, mieszkaniec Laryszowa, który złożył pochwałę dla Wójta Gminy 
Zbrosławice, który w dniu sesji był nieobecny. Powiedział, że „Jest to nie pierwszy raz, kiedy 
mieszkaniec Laryszowa przed Radą Gminy Zbrosławice chwali Wójta. Pierwszy raz pochwała miała 
miejsce przy wymianie wodociągu przy mej posesji, gdzie zabudowano mi zawór. Wystarczyła wizyta 
u Wójta, który przyjechał i temat został załatwiony na moją korzyść. Druga sytuacja miała miejsce, gdy 
cztery lata temu mówiłem ile dzików jest w Polsce i ile leśnej zwierzyny jest w naszej Gminie. Mam 
gospodarstwo i nie sypię nawozu, dlatego zwierzyna leśna jest sprytna i przychodzi. Tam, gdzie 
występuje ogromna ilość marchwi czy buraków, dzik nie przyjdzie. Udałem się z problemem do Wójta, 
który doradził mi jak problem z dziką zwierzyną rozwiązać. Sprawy załatwiane przez Wójta są 
załatwiane wzorcowo, nie muszę nigdzie skarżyć na Wójta. Niedaleko mnie mieszka mieszkaniec, 
który źle gospodarował odpadami. Podczas wiatru, wiatr porozrzucał odpady segregowane. 
Interweniowałem w tej sprawie, trwało to długo. Również zgłosiłem się z problemem do Wójta, który 
doradził mi, co w tej sprawie zrobić. Wiem, że są to sprawy małe, ale dla mieszkańców Laryszowa 
bardzo cenne. Z tego miejsca składam serdeczne podziękowania dla Wójta, za to, że znajduje czas 
dla mieszkańca i  nam pomaga. Wysoka Rado, niedługo koniec kadencji, wszyscy znamy w pewnej 
filozofii, że ktoś kiedyż zapyta nas o dobre uczynki, a na pewno mieszkańcy niedługo pójdą na wybory 
i będą zakreślać, bo będą liczyć ile nasi Radni zrobili dobrych spraw. Jeżeli chodzi o Laryszów, to w 
tej kadencji za super osiągnięcie jest wymiana wodociągu, ale najgorzej się rozpatruje i załatwia 
sprawy, które znajdują się na pograniczu Gmin, chodzi mi o słynne wysypisko śmieci w Rybnej. 
Prokuratura Rejonowa w Tarnowskich Górach jest za słaba. Na teren wysypiska śmieci powinna wejść 
Prokuratura Okręgowa i zamknąć to na kłódkę. 21 miesięcy temu komisja rolna poświęciła czas, by 
się tam udać. Obecny Radny Laryszowa również był na szczycie wysypiska. Na zebraniu wiejskim 
sygnalizowałem Gminie, że z Łotwy ogromy tir coś przywiózł. Kierownik wysypiska śmieci powiedział 
mi, że to nie prawda, że tir z Łotwy coś przywiózł i został, on tylko przyjechał się zważyć. Waga, która 
się tam znajduje nie zważy tira, gdyż jest zbyt krótka. Proszę sobie wyobrazić, że tam jest taki smród, 
który jest nie dowytrzymania. Myślę, że nowe władze Gminy i oby były te władze, poproszą tych ludzi, 
którzy nie wykorzystali uwarunkowań środowiskowych Rybnej i Laryszowa, co my w tej sprawie 
stanowimy i zezwolili na dalszą działalność składowiska odpadów. Kolejnym problemem w sołectwie 
Laryszów jest tor wyścigowy na ulicy Wolności. Jest to droga powiatowa i na ostatnim zebraniu 
wiejskim mówiono jak zadbać o bezpieczeństwo. Oficjalnie się mówi, że w Laryszowie nie ma kolizji i 
wypadków. Tam jest mnóstwo zdarzeń. Samochody poruszają się z prędkością 200 km/h, a tiry nie 
przestrzegają ograniczenia tonażowego. W niedługim czasie na ulicy Wolności został położony nowy 
asfalt, który jest już strasznie popękany. Domy nam pękają. Gmina pośrednio  odpowiada za 
bezpieczeństwo, zdrowie i życie mieszkańców. Bardzo dziękuję, że mogłem zabrać głos”.                     
  
Przewodniczący Rady, Pan Jan Fels w imieniu wszystkich Radnych podziękował za pochwały, a  
kwestia wysypiska i dróg, to bolączka naszego terenu.   
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Radna Krystyna Graca zapytała odnośnie zawiadomień na sesję Rady Gminy, które wystosowuje 
Przewodniczący Rady. Dlaczego zawiadomienie o terminie sesji jest wysyłane tylko do jednej Radnej 
Powiatowej, a mamy przecież trzech Radnych Powiatowych. 
 Przewodniczący Rady Jan Fels odpowiedział, że zawiadomienie o sesji wysyłane jest do 
wszystkich Radnych Powiatowych. Do dwóch w wersji papierowej, a do jednej Radnej Powiatowej,  
Pani Krystyny Trzęsiok meilowo, gdyż takie było uzgodnienie.  
  
Radna Krystyna Graca powiedziała, że pyta dlatego, gdyż tylko jedna Radna Powiatowa interesuje się 
naszą Gminą, a w załączniku do zawiadomienia, które wysyłane jest w formie e-maila wypisana jest 
właśnie tylko jedna Radna Powiatowa, Pani Krystyna Trzęsiok.   
 Przewodniczący Rady Jan Fels odpowiedział, że dwóch pozostałych Radnych Powiatowych 
otrzymuje zawiadomienie w formie papierowej.  
 
Radna Krystyna Graca zapytała o przetarg, który został ogłoszony na nieruchomość zabudowaną 
budynkiem przy ulicy 1 Maja 27 w Miedarach. Kiedy i czy w ogóle była podjęta uchwała Rady Gminy o 
wyrażeniu zgody na sprzedaż przez Wójta nieruchomości. 
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska, Pani Beata 
Dzielicka odpowiedziała, że na ten moment nie wie kiedy, musi sprawdzić w dokumentacji.  
 
Radna Krystyna Graca zapytała czy jest wydana decyzja o pozwoleniu na użytkowanie Świetlicy w 
Ziemięcicach.   
 Z-ca Wójta odpowiedziała, że tak.  
 
Radna Krystyna Graca złożyła ustny wniosek, aby w miarę możliwości dołączać do uchwał Rady 
Gminy załączniki. Nie ma załączników do uchwał i do protokołów np. z wykonania budżetu za I 
półrocze 2018 r. Mieszkańcy w ogóle nie mogą się zapoznać z załącznikami. Bardzo proszę o 
uwzględnienie sprawy.    
 
Radny Wiesław Topór pochwalił Komendanta Komisariatu Policji w Zbrosławicach, gdyż bardzo 
często zauważa Policję na ulicy Wolności w Zbrosławicach, która dokonuje pomiaru prędkości. 
Poruszył również sprawę  potężnej kałuży, która znajduje się na wysokości przystanku autobusowego 
na ulicy Wolności w centrum Zbrosławic oraz problem drogi na wysokości Ośrodka Jeździeckiego w 
Zbrosławicach, z której podczas obfitych opadów deszczu spływa glina, brud, żużel.  
 p.o Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej Michał Skowron odpowiedział, że jeżeli 
chodzi o drogi powiatowe, to wiedzą Państwo ile razy Gmina interweniowała w Powiecie w sprawie 
przystanku autobusowego w Zbrosławicach. Ostatnio Gmina wystosowała oficjalne pismo do Zarządu 
Dróg Powiatowych, gdzie wypisała wszystkie sprawy do załatwienia w Gminie Zbrosławice. Niestety 
na pismo Gmina do dnia dzisiejszego nie otrzymała odpowiedzi.        
 
Przewodniczący Rady Jan Fels zapytał na jakim etapie jest remont drogi Wilkowice-Miedary. 
 Pan Michał Skowron odpowiedział, że z pozyskanych przez niego informacji wynika, że dnia 
dzisiejszego miało nastąpić ogłoszenie wyboru wykonawcy. Dokonam sprawdzenia i odpowiem za 
chwilę.   
 
Pan Jureczek mieszkaniec Laryszowa powiedział, że „Mieszkańcy nie tylko mają Radnych 
Powiatowych, mieszkańcy mają również udział w wyborze na Radnego do Sejmiku Śląskiego”.   
 
Pan Michał Skowron powiedział, że dokonał sprawdzenia ogłoszenia wyboru wykonawcy, jednak 
nadal brak ogłoszenia o wyborze wykonawcy.  
 
Radna Karina Respondek również poruszyła problem przystanku autobusowego na ulicy Wolności w 
centrum Zbrosławic. Dodała, iż jutro odbędzie się zebranie wiejskie w Zbrosławicach na które 
zaproszona została Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Tarnowskich Górach. Niestety Pani 
Dyrektor nie przyjedzie a pracownik Zarządu Dróg Powiatowych powiedział, że jak jestem taka mądra, 
to mam sobie sama usiąść na przystanku aby zmoknąć.  
 
Radny Joachim Pieczka poruszył problem odpadów stałych, które pojawiły się z oczyszczalni wokół 
sołectwa Czekanów. Na zebraniu wiejskim, które odbyło się w Czekanowie padały sugestie i wnioski, 
aby znów przyjrzeć się wywozom odpadów. Bardzo proszę o przyjrzenie się sprawie zgodnie z 
wnioskami z zebrania wiejskiego.      
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Radny Rafał Kubik powiedział, że na stronie WFOŚ ukazał się nowy program dotyczący termoizolacji 
domów i wymiany kotłów tzw. „Czyste Powietrze”. W ościennych gminach i miastach są organizowane 
spotkania informacyjne. Zapytał czy w Gminie Zbrosławice również będzie działać program „Czyste 
Powietrze”.  
 Z-ca Wójta Katarzyna Sosada odpowiedziała, że Gmina wie o programie. Spotkania z 
mieszkańcami organizuje bezpośrednio WFOŚ. Poprosimy WFOŚ o zorganizowanie spotkania dla 
mieszkańców Gminy na naszym terenie.     
 
Radna Krystyna Graca powiedziała, że w roku 2018 w budżecie gminy przeznaczono kwotę         
80.000,00 zł  na dofinansowanie do wymiany kotłów na ekogroszek. Zapytała czy w roku 2018 nastąpi 
dofinansowanie. 

Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że wniosków wpłynęło na tyle, że na dzień dzisiejszy 
zaangażowane jest 57.000,00 zł.   
 
Radna Krystyna Graca zapytała czy osoby, które złożyły wniosek otrzymały informację o 
dofinansowaniu. 
 Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że osoby zainteresowane, które złożyły wniosek 
podpisywały z Gminą umowę i wnioski są już w trakcie realizacji. Do 25 października br. ma być 
zakończenie zadania.  
 
Przewodniczący Rady Jan Fels zapytał czy w związku ze złożoną petycją, która wpłynęła do Rady 
Gminy, na stronie BiP Urzędu Gminy znajduje się aktualne studium zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Zbrosławice. 
 Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że wniosek w tej sprawie trafił już do pracownika 
merytorycznego. Wcześniej nie było tego na stronie, gdyż zostało wszczęte postępowanie i czekano 
na jego rozstrzygnięcie. Aktualne studium znajduje się już na stornie BiP Urzędu Gminy. 
 
 
Ad. 14. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  17:20 

 
Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXXIII/461/2018 do Nr XXXXIII/471/2018 
stanowiące załączniki od nr 6 do 16 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
        Protokołowała                    Przewodniczący Rady Gminy 
 Inspektor Justyna Cieśla             Jan Fels 
 


